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ABSTRACT 

The juvenile justice system in Malaysia is governed by Part X of the Child Act 2001 

(Act 611) that outlines the trial procedures in the Court for Children. According to this 

Act, a child is defined as a person under the age of eighteen (18) years and in relation 

to criminal proceedings, a child means a person who has attained the age of criminal 

responsibility, set at ten (10) years of age. Thus, a child whose age is below ten (10) 

years old cannot be made criminally responsible. Currently, there are inadequate 

provisions that govern the juvenile justice system in Malaysia, particularly, at the pre-

trial process. Hence, although Part X of the Child Act governs the laws pertaining to 

criminal procedures in the Court for Children, reliance on the Criminal Procedure 

Code (Act 593) has to be made in the absence of any specific provisions relating to 

offences tried under the Penal Code (Act 574).  The present situation also recognised 

the lacuna in the laws because there are no provisions in the Child Act that statutorily 

recognize the implementation of diversionary measures when dealing with child 

offenders who come into contact with the criminal justice system in Malaysia. As a 

consequence, most child offenders came into contact with the system and suffer from 

its adverse effects, beginning from the pre-trial process up to the trial process, and 

continuing until the post-trial process. Hence, in order to prevent these detrimental 

effects such as labeling and stigmatization on child offenders, diversion can be seen as 

a viable alternative to the current juvenile justice system in Malaysia. In addressing 

the research questions in this study, mixed methods were adopted as a form of 

research methodology in order to examine in greater detail the views of the child 

offenders and the stakeholders. The findings of the quantitative study addressed the 

research questions and provided cogent evidence for the reforms of the Child Act in 

order to better protect the legal rights of the child offenders. Further, the findings also 

indicate the inadequacy of the Child Act in protecting child offenders who come into 

contact with the formal justice system in Malaysia. These findings are affirmed by the 

views expressed by the stakeholders in the qualitative study who had expressed 

support for the implementation of the diversionary measures as a viable alternative 

from the formal justice system and called for the reforms of the Child Act, to 

strengthen the legal protection afforded to the child offenders. This thesis concluded 

with the recommendations to improve every stage of the juvenile justice system 

beginning from the arrest process and continuing until the child offenders are serving 

sentence in the institutions. To prevent the child offenders from the detrimental effects 

of the criminal justice system and to channel them away from this formal system, a 

new diversion model is proposed that takes into account the current national legal 

framework and local settings and advanced proposals to reform the laws. The thesis 

concludes with an assertion that every child offender deserves a second chance, and 

implementing diversionary measures serves as a first step in providing an alternative 

system that gives children the opportunity to become responsible and accountable 

members of the society. 
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 البحث ملخص
ABSTRACT IN ARABIC 

الذي يحدد  2001( عام 611يخضع نظام قضاء الأحداث في ماليزيا للجزء العاشر لقانون الطفل )القانون 
( ثمانية 18إجراءات المحاكمة في المحكمة للأطفال. ووفقا لهذا القانون، يعرف الطفل بأنه الشخص تحت سن )

عشر عامًا، وفيما يتعلق بالإجراءات الجنائية، بالنسبة للطفل فهو الشخص الذي بلغ سن المسؤولية الجنائية، 
( من عمره لا يمكن 10( سنوات من العمر. ومن هنا فإن الطفل الذي تحت السن العاشر)10المحددة بعشر )

داث في ماليزيا، وخاصة في عملية ما قبل أن يعد جانياً. وحاليا، هناك أحكام غير كافية تحكم نظام قضاء الأح
المحاكمة. ومن ثم، فعلى الرغم من أن "الجزء العاشر" من "قانون الطفل" تنظم القوانين المتصلة بالإجراءات 

( في عدم وجود 593الجنائية في المحكمة من أجل الأطفال، والاعتماد على "قانون الإجراءات الجنائية" )قانون 
(. فإن الوضع الحالي اعترف 574تعلق بالجرائم التي حوكم بموجب القانون الجنائي )قانون أية أحكام محددة ت

أيضا بالثغرة في القوانين لأنه لا توجد أحكام في "قانون الطفل" تعترف قانونا بتنفيذ تدابير صرف الأنظار عند 
يزيا. ونتيجة لذلك، فإن معظم الأطفال التعامل مع الأطفال الجانحين الذين يتصلون بنظام العدالة الجنائية في مال

الذين وقعوا في الاجرام، وجدوا النظام، وهونفسه الذي يتضررون منه. ولذا لكي يتم توجيهها بعيدًا عن نظام 
قضاء الأحداث، وتتصل بالنظام ويعاني معظم الأطفال الجانحين من آثارها السلبية، بدءاً من عملية قبل المحاكمة 

مة، ويستمر حتى بعد انتهاء المحاكمة. وفي التصدي لمسائل البحث في هذه الدراسة، اعتمدت حتى عملية المحاك
الأساليب المختلطة نموذجًا لمنهجية البحث بغية النظر بمزيد من التفصيل لآراء الأطفال الجانحين وأصحاب 

ت في "قانون الطفل" بغية المصلحة. تناولت نتائج الدراسة مسائل البحث الكمية، وتقدم أدلة مقنعة للإصلاحا
توفير حماية أفضل للحقوق القانونية للأطفال الجانحين. علاوة على ذلك، تشير النتائج أيضا إلى عدم كفاية 
"قانون الطفل" في حماية الأطفال الجانحين الذين يتصلون بالنظام القضائي الرسمي في ماليزيا. هذه النتائج هي 

نها أصحاب المصلحة في الدراسة النوعية، والذي أعرب عن تأييدها لتنفيذ تدابير التي أكدتها الآراء التي أعرب ع
تضليلية بديلًا قابلًا للتطبيق من النظام القضائي الرسمي، ودعا إلى إجراء الإصلاحات "قانون الطفل"، وتعزيز 

ين كل مرحلة من نظام الحماية القانونية الممنوحة للأطفال الجانحين. واختتمت هذه الدراسة مع توصيات لتحس
قضاء الأحداث بدءاً من عملية الاعتقال والمستمرة حتى الأطفال الجانحين الذين يقضون العقوبة في المؤسسات. 
لحماية الأطفال الجانحين من الآثار الضارة لنظام العدالة الجنائية وتوجيهها بعيدًا عن هذا النظام الرسمي، ويقترح 

يأخذ في الاعتبار الإطار القانوني الوطني الحالي، والإعدادات المحلية، ومقترحات  نموذجًا جديدًا لتحويل الذي
متقدمة لإصلاح القوانين. وتخلص الدراسة إلى تأكيد أن كل الأطفال الجناة يستحقون فرصة ثانية، وتنفيذ 

 يته في المجتمع. تدابير تحويلية بمثابة خطوة أولى في توفير نظام بديل يعُطي الأطفال فرصة ليتحمل مسؤول
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